

EIGHTH CENSUS OF CANADA, 1941

HUITIÈME RECENSEMENT DU CANADA, 1941

JUIN 7 1993

HOUSEHOLDS, OCCUPATIONS AND EARNINGS
NO. 4MÉNAGES, OCCUPATIONS ET GAIN
NO. 4

HOUSEHOLDS
BY
TYPE, TENURE, VALUE OR RENT
OF DWELLING, AND BY
SIZE OF HOUSEHOLD
(BASED ON A 10 P.C. SAMPLE^x)

This is one of a series of bulletins issued on the instruction of the Minister of Trade and Commerce summarizing preliminary 1941 Census data on households and families, occupations and industries of the gainfully occupied, and employment and earnings of wage-earners, for Canada and economic regions. The present bulletin deals with the tenure, size and composition of households in Canada and includes data on values and rents for urban households.

At the 1941 Census each household was numbered by the enumerator in order of visitation. Opposite the name of the head of the household the kind of tenure, value of home or monthly rent, kind of dwelling occupied, and number of rooms occupied by the household, were recorded. For each person in the household the relationship to the head of the household, such as wife, son, daughter, mother, lodger, servant, etc., was entered on the Population Schedule opposite the name of the person.

Definition of Household.— In the Census a household is defined as "a person or a group of persons living in one housekeeping community. The persons may or may not be related by ties of kinship, but if they live together with common housekeeping arrangements, they constitute a household. It should be noted that two or more households may occupy the same dwelling. If they occupy separate portions of the dwelling and their housekeeping is entirely separate they shall be treated as separate households." Persons on Active Service were enumerated at their home address whether actually living at home or not at the date of the Census.

Tenure.— In Table 1 households are classified according to type of tenure. Owner households include those where the home was not fully paid for at the Census date. Tenant households include a few where no actual cash rent was paid, such as households of janitors, employees, etc. A subtenant household is found where an owner or tenant of a dwelling sublets part of the dwelling to a subtenant as separate housekeeping quarters.

MÉNAGES
PAR
TYPE, TENURE, VALEUR OU LOYER
DU LOGEMENT, ET
GRANDEUR DU MÉNAGE
(BASÉE SUR UN ÉCHANTILLON DE 10 P.C.^x)

Ceci fait partie d'une série de bulletins publiés par ordre du Ministre du Commerce et résumant les données préliminaires du Recensement de 1941 sur les ménages et les familles, les occupations et les industries de la population active, et l'emploi et les gains des employés à gages pour le Canada et les régions économiques. Le présent bulletin traite de la tenure, de la grandeur et de la composition des ménages au Canada et contient des données sur la valeur et le loyer dans le cas des ménages urbains.

Au Recensement de 1941 chaque ménage a été numéroté par l'énumérateur d'après l'ordre de sa visite. Vis-à-vis le nom du chef de ménage furent notés le genre de tenure, la valeur de la maison ou le loyer mensuel, le genre de logement occupé et le nombre de chambres occupées par le ménage. La relation de chaque personne du ménage avec le chef de ménage, comme épouse, fils, fille, mère, logeur, domestique, etc., a été inscrite sur le Questionnaire de la Population vis-à-vis le nom de la personne.

Définition du ménage.— Le Recensement définit un ménage comme "une personne ou groupe de personnes vivant en commun dans une unité de logement. Les personnes peuvent être ou non attachées par les liens de la parenté, mais si elles vivent ensemble d'après des arrangements ménagers communs, elles constituent un ménage. Il faut noter que deux ou plusieurs ménages peuvent occuper le même logement. S'ils occupent des parties séparées du logement et que leur unité ménagère est entièrement séparée, ils doivent figurer comme ménages distincts." Les personnes en service actif ont été énumérées à l'adresse de leur domicile, qu'elles demeuraient ou non dans ce domicile à la date du Recensement.

Tenure.— Au tableau 1 les ménages sont classifiés d'après le type de tenure. Les ménages propriétaires comprennent aussi ceux même dont la maison n'était pas entièrement payée au Recensement. Les ménages locataires comprennent quelques-uns qui ne paient aucun loyer comptant, comme les ménages de concierges, d'employés, etc. Les ménages sous-locataires sont ceux qui sous-louent d'un propriétaire ou d'un locataire de logement une partie du logement comme unité ménagère séparée.

^x For description of the sampling procedure, see the concluding paragraphs of this Introduction.

^x Pour la description du procédé d'échantillonnage, voir les derniers paragraphes de cette introduction.

Value or Rent.— In Tables 2 and 3 urban households living in owned homes are classified according to value of home, while those living in rented homes are shown by monthly rent paid. Value of home reported in the Census was the estimated current value of the home, while the rent recorded for tenants was the rent paid for the month of May, 1941.

Kind of Dwelling.— Table 4 classifies households according to the kind of dwelling unit occupied. According to Census definition a single house is a permanent structure in which there is only one self-contained dwelling unit. A semi-detached dwelling house, sometimes known as a "double house", is a two-dwelling structure with separate entrances to each dwelling, and divided by a solid partition extending from attic to cellar. This distinguishes the semi-detached from the "duplex" or two-dwelling apartment house where the division, with upper and lower apartments, is on a horizontal basis. Apartment dwellings or suites are found in apartment blocks, each dwelling having a separate exit to a common hall or landing. A flat is structurally similar to an apartment house except that each dwelling unit has an independent entrance from the outside. A row or terrace dwelling structure is similar to a semi-detached in construction except that it consists of three or more such adjacent dwellings.

Rooms Occupied.— Table 5 gives data on households by rooms occupied. In reporting number of rooms occupied by the household at the Census, halls, bathrooms, closets, pantries and alcoves were not counted as rooms. Attics and basements, sunrooms or verandahs were not included in the number of rooms reported unless so finished or enclosed as to be suitable for living purposes at all seasons.

Persons in Households.— Table 6 classifies households according to the number of persons per household. The persons counted as members of the household are described in the section "Definition of Household" above.

Lodgers and Families.— In Table 7 households are classified according to the number of lodgers per household. As stated above, only persons reported as lodgers were so classified in the Census tables. In other words, relatives of the head of the household, such as father, uncle, niece, etc., were not considered as lodgers nor was a person returned as "servant" or "employee" of the head of the household. In this table the number of families in households and the households of two or more private families are also shown. In the Census the family group consists of husband, wife and child, or husband and wife, or parent and child, other relatives not being included in the private family.

Definition of Rural and Urban Divisions.— The figures in most of the tables of this bulletin are shown separately for rural and urban and for the rural-non-farm, as well as for the rural-farm areas, since the proportion of the population living in unincorporated towns and villages varies considerably from one region to another. In the Census all unincorporated towns and villages are included with the rural areas, the urban representing all incorporated cities, towns and villages.

Valeur ou loyer.— Aux tableaux 2 et 3 les ménages urbains occupant leur propre maison sont classifiés d'après la valeur de la maison et ceux qui occupent des maisons louées d'après le loyer mensuel. La valeur de la maison déclarée au Recensement est la valeur courante estimative de la maison, tandis que le loyer est le loyer payé pour le mois de mai 1941.

Genre de logement.— Le tableau 4 classe les ménages d'après le genre d'unité de logement occupé. D'après la définition du Recensement, une maison détachée est une construction permanente dans laquelle il n'y a qu'une unité de logement indépendante. Une maison semi-détachée est parfois appelée "maison double", ou une construction à deux logements avec entrée séparée pour chacun, et divisée par une cloison solide allant du grenier à la cave. Ceci distingue la maison semi-détachée du "duplex" ou maison d'appartements à deux logements avec division horizontale entre l'appartement du bas et celui du haut. Des logements appelés appartements ou suites se trouvent dans des blocs d'appartements, chaque logement ayant une sortie séparée donnant sur un vestibule ou palier communs. Un plain-pied est une construction semblable à une maison d'appartements, sauf que chaque unité de logement a une entrée indépendante de l'extérieur. Une rangée ou terrasse est de construction semblable à une maison semi-détachée, sauf qu'elle comporte trois logements adjacents ou plus.

Chambres occupées.— Le tableau 5 porte sur les chambres occupées par les ménages. Les chambres occupées ne comprennent pas les vestibules, salles de bains, cabinets, garde-manger et alcôves. Les greniers et soubassements, les solariums ou vérandas ne comptent pas comme chambres à moins d'être aménagées au point d'être habitables en toutes saisons.

Personnes dans les ménages.— Le tableau 6 classe les ménages selon le nombre de personnes par ménage. Les personnes comptées comme membres du ménage sont décrites dans la section ci-dessus: "Définition du ménage".

Logeurs et familles.— Le tableau 7 classe les ménages d'après le nombre de logeurs par ménage. Comme il est dit plus haut, seules les personnes déclarées comme logeurs sont classifiées comme tels dans les tableaux du Recensement. En d'autres mots, les parents du chef de ménage, comme le père, l'oncle, la nièce, etc., ne sont pas considérés comme logeurs ni les personnes tenues comme "domestique" ou "employé" du chef de ménage. Ce tableau donne aussi le nombre de familles dans les ménages et les ménages de deux familles privées ou plus. Pour le Recensement, le groupe familial comprend le mari, l'épouse et les enfants, ou le mari et l'épouse, ou un parent et les enfants; les autres parents n'entrent pas dans la famille privée.

Définition des divisions rurales et urbaines.— Les chiffres de la majorité des tableaux de ce bulletin sont données séparément pour les régions rurales et urbaines et pour les régions rurales non agricoles de même que pour les régions rurales agricoles, vu que la proportion de la population qui vit dans des villes et villages non érigés en corporation varie considérablement d'une région à l'autre. Pour le Recensement, toutes les villes et tous les villages non érigés en corporation sont compris dans les régions rurales; les régions urbaines représentent tous les cités, villes et villages incorporés.

Sampling Procedure.— The data in this series of bulletins are derived from a tabulation of one-tenth of the Census returns on households, families, occupations, employment and earnings. The procedure followed involved the tabulation of every tenth enumeration area, taken consecutively, throughout Canada. By this method of selection adequate representation of rural and urban areas was obtained in the sample. However, owing to the limited size of the tabulation it was considered advisable to publish the figures for economic regions rather than for each province individually.

Accuracy of the Sample.— It is not possible at present to determine the degree of accuracy of the 10 p.c. sample in providing information on tenure, size and type of households at the 1941 Census. Preliminary tests would indicate that the sample figures for Canada will agree more closely with the results of the tabulation of the complete returns than the figures for particular regions, or the rural and urban divisions in each region, but even where the differences appear largest the relative proportions of households of different kinds of tenure, and of various sizes and types may be regarded as fairly accurately represented in the tables based upon the 10 p.c. sample.

The following table compares the rural-urban distribution of all enumeration areas in Canada with the distribution shown in the ten per cent sample. In each region the proportions of rural and urban enumeration areas in the sample corresponds closely with the proportions of rural and urban areas in the region as a whole, the largest difference occurring in British Columbia where the proportion of rural to urban books in the sample was 59.09 to 40.91 as compared with a ratio of 61.02 to 38.98 for all enumeration areas in the province.

Procédé d'échantillonnage.— Les données de cette série de bulletins proviennent d'une tabulation d'un dixième des rapports sur les ménages, les familles, les occupations, l'emploi et les gains. Le procédé comprend la tabulation de chaque dixième arrondissement d'enquête, pris de façon consécutive, par tout le Canada. Cette méthode de sélection permet d'obtenir de l'échantillon une représentation adéquate des régions rurales et urbaines. Cependant, à cause de l'étendue limitée de la tabulation, il a paru recommandable de publier les chiffres par région économique plutôt que par chaque province.

Exactitude de l'échantillon.— Il n'est pas possible présentement de déterminer combien l'échantillon de 10 p.c. fournit des données exactes sur la tenue, la grandeur et le type des ménages au Recensement de 1941. Des vérifications préliminaires semblent indiquer que les chiffres échantillon pour tout le Canada concordent plus étroitement avec les résultats de la tabulation des rapports complets que les chiffres des régions particulières, ou les divisions rurales et urbaines dans chaque région, mais même là où les différences sont le plus considérables les proportions relatives de ménages de différentes tenures et de divers grandeurs et types peuvent être considérées comme assez exactement représentées dans les tableaux basés sur l'échantillon de 10 p.c.

Le tableau suivant présente une comparaison de la distribution rurale et urbaine de tous les arrondissements d'enquête au Canada avec la distribution indiquée dans l'échantillon de 10 p.c. Dans chaque région, les proportions d'arrondissements d'enquête ruraux et urbains concordent plus étroitement à celles des arrondissements ruraux et urbains de l'ensemble de la région. La plus grande différence se produit en Colombie-Britannique où la proportion de cahiers ruraux par rapport aux cahiers urbains dans l'échantillon est de 59.09 à 40.91 contre une proportion de 61.02 à 38.98 pour tous les arrondissements d'enquête dans la province.

Type of locality Type de localité	Enumeration Areas			
	Arrondissements d'enquête		10% Sample	
	Total		Échantillon de 10%	
	No.	P.C.	No.	P.C.
Rural - Rurale	9,565	58.82	960	58.90
Farm - Agricole	4,024	24.74	414	25.40
Non farm - Non agricole	2,212	13.60	221	13.56
Farm and non farm - Agricole et non agricole(X)	3,329	20.48	325	19.94
Urban - Urbaine	6,697	41.18	670	41.10

(X) Each of these emumeration areas includes both rural-farm and rural-non farm population.

(X) Chaque arrondissement d'enquête comprend la population des régions rurales agricoles et rurales non agricoles.

Table 1.- Households by type of tenure, for Canada and regions, rural and urban, 1941
 Tableau 1.- Ménages par type de tenue; pour l'ensemble du Canada et les régions, rurale et urbaine, 1941

Type of locality Type de localité	Total households Total des ménages	Owner Propriétaire	Tenant Locataire	Subtenant Sous-locataire	Other and not stated Autre et non donné
CANADA					
TOTAL	2,668,710	1,441,970	1,101,980	101,340	23,420
Rural - Rurale	1,152,220	850,210	279,630	11,380	11,000
Farm - Ferme.	714,200	567,460	136,680	4,430	5,630
Non farm - Non ferme.	438,020	282,750	142,950	6,950	5,370
Urban - Urbaine.	1,516,490	591,760	822,350	89,960	12,420
MARITIME PROVINCES					
TOTAL	249,150	170,080	69,590	7,240	2,240
Rural - Rurale	153,710	126,480	24,010	1,760	1,460
Farm - Ferme.	78,380	67,850	9,230	580	720
Non farm - Non ferme.	75,330	58,630	14,780	1,180	740
Urban - Urbaine.	95,440	43,600	45,580	5,480	780
QUEBEC					
TOTAL	633,090	278,930	336,750	11,730	5,680
Rural - Rurale	219,970	177,250	37,260	3,040	2,420
Farm - Ferme.	159,830	138,450	18,350	1,780	1,250
Non farm - Non ferme.	60,140	38,800	18,910	1,260	1,170
Urban - Urbaine.	413,120	101,680	299,490	8,690	3,260
ONTARIO					
TOTAL	964,880	509,270	397,030	51,570	7,010
Rural - Rurale	349,350	240,830	100,810	5,060	2,650
Farm - Ferme.	176,350	137,520	36,440	1,170	1,220
Non farm - Non ferme.	173,000	103,310	64,370	3,890	1,430
Urban - Urbaine.	615,530	268,440	296,220	46,510	4,360
PRAIRIE PROVINCES					
TOTAL	592,230	359,130	203,420	23,500	6,180
Rural - Rurale	342,350	249,740	88,060	1,190	3,360
Farm - Ferme.	275,810	205,960	66,630	880	2,340
Non farm - Non ferme.	66,540	43,780	21,430	310	1,020
Urban - Urbaine.	249,880	109,390	115,360	22,310	2,820
BRITISH COLUMBIA					
TOTAL	229,360	124,560	95,190	7,300	2,310
Rural - Rurale	86,840	55,910	29,490	330	1,110
Farm - Ferme.	23,830	17,680	6,030	20	100
Non farm - Non ferme.	63,010	38,230	23,460	310	1,010
Urban - Urbaine.	142,520	68,650	65,700	6,970	1,200

Table 2.- Urban households living in owned homes by value of home, for Canada and regions, 1941.
 Tableau 2.- Ménages urbains vivant dans des maisons étant leur propriété selon la valeur de la maison, pour l'ensemble du Canada et les régions, 1941.

Region - Région	Total (1) households (1) Total des ménages	Households by value of home											
		Ménages selon la valeur de la maison											
		\$ -500	\$ 500- 999	\$ 1,000- 1,499	\$ 1,500- 1,999	\$ 2,000- 2,999	\$ 3,000- 3,999	\$ 4,000- 4,999	\$ 5,000- 6,999	\$ 7,000- 9,999	\$ 10,000+		
CANADA.	591,760	26,080	61,760	72,090	68,930	117,940	89,770	48,730	43,430	19,730	21,190		
Maritime Provinces. . .	43,600	2,900	5,810	6,420	4,910	7,570	6,110	3,610	3,470	1,280	750		
Québec.	101,680	3,150	9,420	12,340	11,950	17,760	10,660	5,400	6,900	5,260	6,560		
Ontario.	268,440	7,830	19,700	26,430	27,460	55,480	51,070	29,630	24,930	9,500	10,360		
Prairie Provinces . . .	109,390	9,730	19,680	16,500	12,540	19,160	13,080	6,470	5,580	2,660	2,370		
British Columbia. . . .	68,650	2,470	7,150	10,400	12,070	17,970	8,850	3,620	2,550	1,030	1,150		

(1) Includes households with value of home not stated

(1) Comprend les ménages dont la valeur de la maison n'est pas donnée

Table 3.- Urban households living in rented homes by monthly rent, for Canada and regions, 1941.
 Tableau 3.- Ménages urbains vivant dans des maisons louées selon le loyer mensuel, pour l'ensemble du Canada et les régions, 1941.

Region - Région	Total (1) households (1) Total des ménages	Households by monthly rent									
		Ménages selon le loyer mensuel									
		\$ -10	\$ 10-14	\$ 15-19	\$ 20-24	\$ 25-29	\$ 30-34	\$ 35-39	\$ 40-49	\$ 50-59	\$ 60+
CANADA.	912,310	76,780	157,980	190,730	138,050	105,370	65,340	51,620	49,600	23,100	22,030
Maritime Provinces. . .	51,060	8,460	11,070	8,010	5,580	5,090	3,450	2,420	2,520	1,120	870
Québec.	308,180	17,340	59,010	84,390	52,970	26,030	14,380	11,500	14,810	8,000	10,610
Ontario.	342,730	23,940	47,790	60,400	53,090	50,780	32,290	24,450	20,890	9,990	7,720
Prairie Provinces . . .	137,670	19,420	29,030	23,090	14,680	15,710	10,610	9,880	7,350	8,440	1,880
British Columbia. . . .	78,670	7,620	11,080	14,840	11,850	9,780	4,710	3,960	4,030	1,550	950

(1) Includes households with monthly rent not stated.

(1) Comprend les ménages dont le loyer mensuel n'est pas donné.

Table 4.- Households by kind of dwelling, for Canada and regions, rural and urban, 1941
 Tableau 4.- Ménages par genre de logement, pour l'ensemble du Canada et les régions, rurale et urbaine, 1941

Type of locality Type de localité	Total households Total des ménages	Single Détaché	Semi-detached Semi-détaché	(1) Apartment (1) Appartement	Row or terrace Rangée ou terrasse	Other and not stated Autre et non donné
CANADA						
TOTAL	2,668,710	1,892,620	184,290	524,580	45,860	21,360
Rural - Rurale	1,152,220	1,079,380	28,360	31,920	2,760	9,800
Farm - Ferme	714,200	693,580	9,860	5,340	1,030	4,390
Non farm - Non ferme	438,020	385,800	18,500	26,580	1,730	5,410
Urban - Urbaine	1,516,490	813,240	155,930	492,660	43,100	11,560
MARITIME PROVINCES						
TOTAL	249,150	201,760	16,850	26,750	1,780	2,010
Rural - Rurale	153,710	145,250	4,650	2,300	170	1,340
Farm - Ferme	78,380	75,430	1,400	800	110	640
Non farm - Non ferme	75,330	69,820	3,250	1,500	60	700
Urban - Urbaine	95,440	56,510	12,200	24,450	1,610	670
QUEBEC						
TOTAL	633,090	297,390	39,240	280,890	10,430	5,140
Rural - Rurale	219,970	202,430	6,500	7,820	970	2,450
Farm - Ferme	159,830	152,770	3,780	2,040	130	1,110
Non farm - Non ferme	60,140	49,660	2,520	5,780	840	1,340
Urban - Urbaine	413,120	94,960	32,940	273,070	9,460	2,690
ONTARIO						
TOTAL	964,880	673,180	116,840	139,330	29,460	6,070
Rural - Rurale	349,350	314,930	15,500	16,190	670	2,060
Farm - Ferme	176,350	169,780	4,050	1,480	60	980
Non farm - Non ferme	173,000	145,150	11,450	14,710	610	1,080
Urban - Urbaine	615,530	358,250	101,340	123,140	28,790	4,010
PRAIRIE PROVINCES						
TOTAL	592,230	527,190	7,580	49,520	2,550	5,390
Rural - Rurale	342,350	334,310	1,380	3,300	820	2,540
Farm - Ferme	275,810	271,930	600	920	730	1,630
Non farm - Non ferme	66,540	62,380	780	2,380	90	910
Urban - Urbaine	249,880	192,880	6,200	46,220	1,730	2,850
BRITISH COLUMBIA						
TOTAL	229,360	193,100	3,780	28,090	1,640	2,750
Rural - Rurale	86,840	82,460	530	2,310	130	1,410
Farm - Ferme	23,830	23,670	30	100	-	30
Non farm - Non ferme	63,010	58,790	500	2,210	130	1,380
Urban - Urbaine	142,520	110,640	3,250	25,780	1,510	1,340

(1) Includes flat.

(1) Comprend plain-pied.

Table 5.- Households by number of rooms per household, for Canada and regions, rural and urban, 1941.
 Tableau 5.- Ménages selon le nombre de chambres par ménage, pour l'ensemble du Canada et les régions, rurale et urbaine, 1941.

Type of locality Type de localité	Total (1) households - (1) Total des ménages	Households by rooms per household Ménages selon le nombre de chambres par ménage									
		1	2	3	4	5	6	7	8	9	10+
CANADA											
TOTAL	2,668,710	110,010	207,220	308,750	442,150	439,350	477,450	281,250	194,630	84,920	97,940
Rural - Rurale . . .	1,152,220	53,730	111,230	136,060	183,780	168,840	160,980	124,890	102,460	47,650	51,340
Farm - Ferme . . .	714,200	30,940	74,700	84,610	104,540	91,580	91,880	83,260	73,190	35,760	36,870
Non farm - Non ferme.	438,020	22,790	36,530	51,450	79,240	77,260	69,100	41,630	29,270	11,890	14,470
Urban - Urbaine . . .	1,516,490	56,280	95,990	172,690	258,370	270,510	316,470	156,360	92,170	37,270	46,600
MARITIME PROVINCES											
TOTAL	249,150	4,370	14,790	20,450	31,550	33,680	43,170	36,410	31,980	14,970	15,400
Rural - Rurale . . .	153,710	2,460	9,620	12,050	19,040	19,810	24,100	22,230	21,740	10,610	10,570
Farm - Ferme . . .	78,380	1,210	4,460	5,390	8,480	9,330	12,370	12,110	12,010	6,520	5,650
Non farm - Non ferme.	75,330	1,250	5,160	6,660	10,560	10,480	11,730	10,120	9,730	4,090	4,920
Urban - Urbaine . . .	95,440	1,910	5,170	8,400	12,510	13,870	19,070	14,180	10,240	4,360	4,830
QUEBEC											
TOTAL	633,090	15,850	30,840	65,170	123,640	110,910	105,790	69,850	52,450	24,040	30,100
Rural - Rurale . . .	219,970	6,310	14,610	24,500	31,090	27,980	29,720	28,990	26,830	13,070	15,140
Farm - Ferme . . .	159,830	4,070	10,850	17,850	21,660	18,860	21,640	22,060	20,420	10,230	10,960
Non farm - Non ferme.	60,140	2,240	3,760	6,650	9,430	9,120	8,080	6,930	6,410	2,840	4,180
Urban - Urbaine . . .	413,120	9,540	16,230	40,670	92,550	82,930	76,070	40,860	25,620	10,970	14,960
ONTARIO											
TOTAL	964,880	23,530	52,230	100,890	120,150	154,520	229,320	122,560	79,540	34,440	39,030
Rural - Rurale . . .	349,350	8,200	18,370	31,290	45,570	54,440	64,960	48,440	37,720	17,820	19,590
Farm - Ferme . . .	176,350	3,290	7,450	10,690	16,800	20,220	29,100	30,190	27,750	13,860	15,550
Non farm - Non ferme.	173,000	4,910	10,920	20,600	28,770	34,220	35,860	18,250	9,970	3,960	4,040
Urban - Urbaine . . .	615,530	15,330	33,860	69,600	74,580	100,080	164,360	74,120	41,820	16,620	19,440
PRAIRIE PROVINCES											
TOTAL	592,230	50,420	87,690	90,980	111,230	94,960	68,990	38,330	23,570	9,120	9,630
Rural - Rurale . . .	342,350	28,570	58,900	56,040	66,680	50,240	33,200	20,390	13,770	5,390	4,980
Farm - Ferme . . .	275,810	20,180	48,800	46,740	52,170	39,320	26,340	17,320	12,330	4,900	4,480
Non farm - Non ferme.	66,540	8,390	10,100	9,300	14,510	10,920	6,860	3,070	1,440	490	500
Urban - Urbaine . . .	249,880	21,850	28,790	34,940	44,550	44,720	35,790	17,940	9,800	3,730	4,650
BRITISH COLUMBIA											
TOTAL	229,360	15,840	21,670	31,260	55,580	45,280	30,180	14,100	7,090	2,350	3,780
Rural - Rurale . . .	86,840	8,190	9,730	12,180	21,400	16,370	9,000	4,840	2,400	760	1,060
Farm - Ferme . . .	23,830	2,190	3,140	3,940	5,430	3,850	2,430	1,580	680	250	230
Non farm - Non ferme.	63,010	6,000	6,590	8,240	15,970	12,520	6,570	3,260	1,720	510	830
Urban - Urbaine . . .	142,520	7,650	11,940	19,080	34,180	28,910	21,180	9,260	4,690	1,590	2,720

(1) Includes households with number of rooms not stated.

(1) Comprend les ménages dont le nombre de chambres n'est pas donné.

Table 6.- Households by number of persons per household, for Canada and regions, rural and urban, 1941.
 Tableau 6.- Ménages selon le nombre de personnes par ménage, pour l'ensemble du Canada et les régions,
 rurale et urbaine, 1941

Type of locality Type de localité	Total households Total des ménages	Households by persons per household Ménages selon le nombre de personnes par ménage									
		1	2	3	4	5	6	7	8	9	10+
CANADA											
TOTAL	2,668,710	199,450	527,630	531,590	463,450	331,370	218,030	140,280	93,260	60,220	103,450
Rural - Rurale	1,152,220	101,330	196,850	208,320	192,190	145,920	101,230	68,720	48,980	31,890	56,790
Farm - Ferme.	714,200	60,520	107,280	121,020	116,920	94,090	68,160	47,650	34,230	22,490	41,840
Non farm - Non ferme.	438,020	40,810	89,570	87,300	75,270	51,830	33,070	21,070	14,750	9,400	14,950
Urban - Urbaine.	1,516,490	98,120	330,780	323,270	271,240	185,450	116,800	71,560	44,280	28,330	46,660
MARITIME PROVINCES											
TOTAL	249,150	14,980	41,790	45,400	41,370	32,260	23,360	16,830	12,020	7,690	13,450
Rural - Rurale	153,710	10,730	24,600	27,180	24,640	19,360	14,550	10,840	7,920	4,870	9,020
Farm - Ferme.	78,380	5,830	12,070	13,920	12,320	10,120	7,700	5,390	3,940	2,440	4,650
Non farm - Non ferme.	75,330	4,900	12,530	13,260	12,320	9,240	6,850	5,450	3,980	2,450	4,370
Urban - Urbaine.	95,440	4,250	17,190	18,220	16,730	12,900	8,810	5,990	4,100	2,820	4,430
QUEBEC											
TOTAL	633,090	25,550	102,420	108,940	98,710	79,220	59,640	45,660	34,850	25,860	52,240
Rural - Rurale	219,970	10,550	28,640	30,560	29,470	25,450	21,690	18,260	15,670	12,180	27,500
Farm - Ferme.	159,830	6,930	18,550	21,170	20,890	18,700	16,080	13,970	11,870	9,340	22,330
Non farm - Non ferme.	60,140	3,620	10,090	9,390	8,580	6,750	5,610	4,290	3,800	2,840	5,170
Urban - Urbaine.	413,120	15,000	73,780	78,380	69,240	53,770	37,950	27,400	19,180	13,680	24,740
ONTARIO											
TOTAL	964,880	67,870	214,750	214,150	178,400	119,510	91,840	41,430	24,370	13,510	19,050
Rural - Rurale	349,350	28,650	71,870	74,820	63,550	45,130	27,240	15,570	9,860	5,570	7,090
Farm - Ferme.	176,350	14,120	33,060	36,060	31,980	24,070	15,170	8,950	5,620	3,080	4,240
Non farm - Non ferme.	173,000	14,530	38,810	38,760	31,570	21,060	12,070	6,620	4,240	2,490	2,850
Urban - Urbaine.	615,530	39,220	142,880	139,330	114,850	74,380	44,600	25,860	14,510	7,940	11,960
PRAIRIE PROVINCES											
TOTAL	592,230	61,720	108,880	113,270	105,820	77,050	50,310	30,040	18,490	11,070	15,580
Rural - Rurale	342,350	37,540	50,940	58,980	59,580	47,330	32,740	21,420	13,900	8,290	11,630
Farm - Ferme.	275,810	29,320	38,560	45,830	47,630	38,620	27,590	18,450	12,180	7,290	10,340
Non farm - Non ferme.	66,540	8,220	12,380	13,150	11,950	8,710	5,150	2,970	1,720	1,000	1,290
Urban - Urbaine.	249,880	24,180	57,940	54,290	46,240	29,720	17,570	8,620	4,590	2,780	3,950
BRITISH COLUMBIA											
TOTAL	229,360	29,330	59,790	49,830	39,130	23,330	12,880	6,320	3,530	2,090	3,130
Rural - Rurale	86,840	13,860	20,800	16,780	14,980	6,650	8,010	2,830	1,630	980	1,550
Farm - Ferme.	23,830	4,320	8,040	4,040	4,100	2,580	1,620	890	620	340	280
Non farm - Non ferme.	63,010	9,840	15,760	12,740	10,880	6,070	3,390	1,740	1,010	640	1,270
Urban - Urbaine.	142,520	15,470	38,990	33,050	24,180	14,680	7,870	3,690	1,900	1,110	1,580

Table 7.- Households by number of lodgers, and showing family composition, for Canada and regions, rural and urban, 1941.

Tableau 7.- Ménages selon le nombre de logeurs, et montrant la composition de famille, pour l'ensemble du Canada et les régions, rurale et urbaine, 1941

Type of locality Type de localité	Total households Total des ménages	Households by number of lodgers Ménages selon le nombre de logeurs					Total families in households Total des familles dans les ménages	Households with 2+ families Ménages de 2 familles ou plus	
		1	2	3	4	5+			
CANADA									
TOTAL	2,668,710	134,620	40,140	16,840	9,480	15,090	2,486,920	140,080	
Rural - Rurale	1,152,220	42,860	7,540	2,520	1,260	1,300	1,054,470	56,210	
Farm - Ferme.	714,200	24,370	3,290	1,000	420	310	659,480	38,390	
Non farm - Non ferme. .	438,020	18,490	4,250	1,520	840	990	394,990	17,820	
Urban - Urbaine.	1,516,490	91,760	32,600	14,320	8,220	13,790	1,432,450	83,870	
MARITIME PROVINCES									
TOTAL	249,150	15,070	4,220	1,800	930	1,210	241,240	19,590	
Rural - Rurale	153,710	8,290	1,470	580	220	240	147,430	12,000	
Farm - Ferme.	78,380	4,460	600	270	120	110	75,220	6,660	
Non farm - Non ferme. .	75,330	3,830	870	310	100	130	72,210	5,340	
Urban - Urbaine.	95,440	6,780	2,750	1,220	710	970	93,810	7,590	
QUEBEC									
TOTAL	633,090	30,570	10,240	4,770	2,530	4,020	617,990	38,460	
Rural - Rurale	219,970	7,150	1,380	480	220	300	213,940	14,650	
Farm - Ferme.	159,830	4,560	700	260	80	80	157,390	11,580	
Non farm - Non ferme. .	60,140	2,590	680	220	140	220	56,550	3,070	
Urban - Urbaine.	413,120	23,420	8,860	4,290	2,310	3,720	404,050	23,810	
ONTARIO									
TOTAL	964,880	55,680	17,460	7,020	4,010	6,110	903,380	52,590	
Rural - Rurale	349,350	15,000	2,740	920	500	320	319,040	15,370	
Farm - Ferme.	176,350	7,120	1,010	290	110	80	161,580	9,100	
Non farm - Non ferme. .	175,000	7,880	1,730	630	390	240	157,460	6,270	
Urban - Urbaine.	615,530	40,680	14,720	6,100	3,510	5,790	584,340	37,220	
PRAIRIE PROVINCES									
TOTAL	592,230	24,330	5,940	2,320	1,280	2,250	527,980	21,710	
Rural - Rurale	342,350	10,220	1,470	370	200	160	303,980	12,090	
Farm - Ferme.	275,810	7,750	910	180	100	40	246,510	10,440	
Non farm - Non ferme. .	66,540	2,470	560	190	100	120	57,470	1,650	
Urban - Urbaine.	249,880	14,110	4,470	1,950	1,080	2,090	224,000	9,620	
BRITISH COLUMBIA									
TOTAL	229,360	8,970	2,280	930	730	1,500	196,330	7,730	
Rural - Rurale	86,840	2,200	480	170	120	280	70,080	2,100	
Farm - Ferme.	23,830	480	70	-	10	-	18,780	610	
Non farm - Non ferme. .	63,010	1,720	410	170	110	280	51,300	1,490	
Urban - Urbaine.	142,520	6,770	1,800	760	610	1,220	126,250	5,630	

STATISTICS CANADA LIBRARY
BIBLIOTHEQUE STATISTIQUE CANADA



1010144656